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VERSLAG 

 

 

ACTIE 

 

1.  OPENING EN MEDEDELINGEN 

De voorzitter opent de speciale vergadering van de VV, te weten de installatiebijeenkomst, met een 

woord van welkom aan de dertig nieuwe (dan wel ‘vernieuwde’) leden van de Verenigde Vergadering, 

genodigden en alle overige aanwezigen. 
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Hij wijst hen erop dat Rijnland het oudste waterschap van Nederland is en nodigt iedereen uit om eens 

een kijkje te komen nemen in het goed gevulde, interessante archief van het waterschap dat blijk geeft 

van de zeer rijke geschiedenis van het, aldus de voorzitter, ‘prachtige, prachtige waterschap.’  

Hij vindt het uitermate plezierig dat de nieuw te benoemen leden van de VV vergezeld worden door 

familieleden en vrienden. Immers: een installatie is een bijzondere gelegenheid.  

De voorzitter heeft de tafelschikking vastgesteld op basis van de grootte van de fractie en het aantal 

uitgebrachte stemmen. Tevens heeft hij in zeer beperkte mate rekening gehouden met de voorkeursplek 

van de fractievoorzitters.  

Hoogheemraad Langeslag (tevens lid van de A&B-fractie) is helaas wegens ziekte afwezig.  

De heer Pluckel heeft gisteren afscheid genomen van het algemeen bestuur, maar is conform artikel 41 

lid 4 van de Waterschapswet nog formeel lid van het dagelijks bestuur totdat er een nieuw dagelijks 

bestuur in functie treedt. Deze periode is overigens gemaximeerd tot drie maanden. Portefeuillehouder 

Pluckel is echter geen lid van het algemeen bestuur.  

De nieuwe leden van het algemeen bestuur krijgen deze middag zowel een tablet als een aantal boekjes 

over Rijnland, waaronder ‘Rijnland in vogelvlucht’ (het door de organisatie samengestelde 

overdrachtsdossier) en ‘De groeiende waarde van water’.  

De voorzitter adviseert alle VV-leden en de commissieleden tot slot om de eerste informatieve 

bijeenkomst (3 april, 17.00 uur) bij te wonen.  

 

2.  BEEDIGING LEDEN VERENIGDE VERGADERING 

Maandag 25 maart 2019 zijn de 21 gekozen leden benoemd door het hoofd van het stembureau, aldus de 

voorzitter. Op een eerder tijdstip was een aantal vertegenwoordigers van bedrijven, agrariërs en 

natuurterreinen al benoemd door hun kandiderende organen en op 27 maart 2019 vond de laatste 

vergadering van de vorige VV plaats waar de nieuw gekozenen door de ‘oude VV’ werden toegelaten. 

Deze middag staat de derde akte van deze reeks, de beëdiging door de voorzitter, op de rol.  De 

benoemden hebben reeds aangegeven of zij de eed wensen af te leggen (“zo waarlijk helpe mij God 

Almachtig”) dan wel de belofte (“dat verklaar en beloof ik”).  

Alvorens de voorzitter overgaat tot de formele installatieprocedure, reflecteert hij via een omweggetje 

langs Star Trek en “Deep Space Nine” op de waterschapswereld die immers al 800 jaar lang elke keer 

weer nieuwe bouwwerken oprichtte en grenzen verlegde in de strijd en bescherming tegen het water. 

Ook werden de toenmalige waterschappen geteisterd door stormvloeden en rampen en gingen de 

bouwwerken ten onder. Maar steeds opnieuw herpakten de waterschappen zich en richtten nieuwe 

bouwwerken op om het land tegen het water te beschermen en, aldus de voorzitter: “In die traditie staat 

u.” Voorts schetst hij de grote onzekerheden en veranderingen die de toekomst zal brengen: “Heel veel 

weten we niet. Het onbekende van de ruimte.” Tevens stelt de voorzitter dat de nieuwe VV meer dan 

voorheen met zeer veel anderen zal moeten gaan samenwerken. Overheden, bedrijven, instellingen. En 

bij tegenslagen zal de VV “eigenwijs moeten zijn, goed moeten samenwerken en de schouders eronder 

moeten zetten en door moeten gaan.” De voorzitter spreekt de wens uit dat de nieuwkomers, naar 

analogie van de hoofdrolspelers uit Star Trek, niet bang zullen zijn voor het onbekende.  

 

Vervolgens leest de voorzitter de volledige tekst van de eed/belofte voor: 

“Ik zweer (of verklaar) dat ik, om tot lid van het algemeen bestuur te worden gekozen of benoemd, 

rechtstreeks nog middelijk onder welke naam of welk voorwendsel ook, aan iemand enige gift of gunst 

heb gedaan of beloofd. Ik zweer (of verklaar en beloof) dat ik om iets in dit ambt te doen of te laten, 

rechtstreeks nog middelijk van iemand enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. 

Ik zweer (dan wel beloof) dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat 

ik mijn plichten als lid van het algemeen bestuur naar eer en geweten zal vervullen”.  

Daarop leggen de volgende gekozenen  de eed dan wel de belofte af:  de heer Blijleven, de dames 

Boomsma en Corbey, de heer Démoed, mevrouw Dewkalie, de heren Van Dijk en Von Faber, mevrouw 

Fierens, de heer Van Geest, mevrouw Griekspoor-Verdurmen, de heren Haan,  Hermans, Van der Kaap, 

Kastelein, Knapp, Meijer, Mooren, Van Oeveren, Van der Plas, Van der Poel, Revet, Roorda en Schols, 

de dames Van Steensel-Van Hage en Stoop, de heren J. de Vries en W. de Vries en de dames 

Waterlander-De Boer en Willemse en worden met hun benoeming gefeliciteerd door de voorzitter 

Wegens zijn afwezigheid, zal de heer Langeslag op een later moment formeel worden beëdigd.  
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3.  SPREEKRECHT 

Er hebben zich geen insprekers gemeld voor deze vergadering.  

 

 

4. INGEKOMEN STUKKEN 

Er zijn geen ingekomen stukken. 

 

 

5. SAMENSTELLING TIJDELIJKE VV-COMMISSIES 

De VV besluit: 

1. In te stemmen met de tijdelijke voortzetting van de namen van de huidige commissies, te weten: 

       Voldoende Water, Veiligheid en Gezond Water, en Bestuur, Organisatie en Dienstverlening. 

2.    In te stemmen met de tijdelijke samenstelling van de commissies overeenkomstig onderstaand  

       overzicht. 

3.    In te stemmen met het tijdelijke voorzitterschap van de heer R.A.M. van der Sande van de onder 

       punt 1. genoemde commissies. 

4.    Een besluit over de definitieve namen van de alsdan in te stellen commissies te nemen na 

       afronding van de coalitieonderhandelingen. 

 

Tijdelijke samenstelling commissie “Voldoende Water”: 

R. van der Sande, voorzitter en de leden: mw. I. van Steensel (VVD), mw. M. Waterlander-De Boer 

(VVD), mw. S. Dewkalie (Water Natuurlijk), D. Corbey (PvdA), A. van Geest (AWP), R. Roorda (CU-

SGP), R. Schols (50PLUS), P. van der Poel en W. de Vries (A&B), mw. J. Stoop (Natuurterreinen). 

 

Tijdelijke samenstelling commissie “Veiligheid, Gezond Water en Waterketen”: 

R. van der Sande, voorzitter en de leden: B. Knapp en J. van Oeveren (VVD), mw. M. Waterlander-De 

Boer (CDA), mw. S. Dewkalie (Water Natuurlijk), mw. D. Corbey (PvdA), A. van Geest (AWP), N. 

van der Plas (CU-SGP), H. van der Kaap (PvdD), B. Revet (50PLUS), T. Mooren, A. Blijleven en mw. 

L. Willemse (A&B), mw. J. Stoop (Natuurterreinen) 

 

Tijdelijke samenstelling commissie “Bestuur, Organisatie en Dienstverlening”: 

R. van der Sande, voorzitter en de leden: mw. A. Griekspoor en de heer J. Hermans (VVD), H. Démoed 

(CDA), E. van Dijk (Water Natuurlijk), mw. T. Fierens (PvdA), A. van Geest (AWP), N. van der Plas 

(CU-SGP), mw. J. Boomsma (PvdD), R. Schols (50PLUS), J. de Vries en P. Meijer (A&B), mw. J. 

Stoop (Natuurterreinen).  

 

 

 6. TERUGBLIK OP VERKIEZINGEN EN UITSLAG EN VOORUITBLIK COLLEGEVORMING 

Mevrouw Van Steensel is niet alleen zeer tevreden met de door de VVD behaalde resultaten, maar 

bovenal met de wijze waarop de verkiezingen zijn verlopen en de actieve rol die Rijnland hierin heeft 

gespeeld vanaf de eerste voorbereidingen. De VVD is als grootste partij inmiddels voortvarend in 

gesprek met alle overige fracties en mevrouw Van Steensel streeft als informateur daarbij naar een 

kordaat en daadkrachtig bestuur.  

 

De heer Blijleven sluit zich aan bij de woorden van de VVD. Ook de A&B-fractieleden hopen op een 

constructief overleg, met als doel een goed nieuw bestuur. 

 

De heer Haan memoreert de zomer van 2018 waarin Rijnland tegelijkertijd werd geteisterd door een 

tweetal calamiteiten: de grootste droogte in jaren, maar ook enorme hoosbuien in Nieuwkoop en 

Boskoop. Hierdoor stonden niet alleen het werk van de waterschappen, maar ook de waterschappen zelf, 

evenals de te maken politieke keuzes zeer in de belangstelling. Tijdens de campagne bleek daardoor 

eens te meer, dat er iets viel te kiezen, dat het werk ertoe doet. Mede door deze factoren was de opkomst 

bij de verkiezingen voor zowel Provinciale Staten als de waterschappen aanzienlijk hoger dan voorheen. 

Vandaar dat de portefeuillehouder de kiezer zelf als de grote winnaar aanwijst. Hoewel het aantal zetels 

voor de PvdA gelijk bleef, kreeg de partij wel meer stemmen dan verwacht. De PvdA staat klaar om de 

vele uitdagingen die op het waterschap afkomen (klimaat, energie) succesvol het hoofd te bieden, maar 
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daarvoor is een stabiel en betrouwbaar waterschap noodzakelijk. De PvdA is van harte bereid om te 

gaan bouwen aan een waterschap voor de toekomst. 

 

Als eerste wil de heer Von Faber namens Water Natuurlijk alle collega’s, met name de coalitiepartners, 

danken voor de constructieve samenwerking in de afgelopen vier jaar. Zijns inziens zijn 

oplossingsgerichtheid en gedrevenheid de kernwoorden waarop de resultaten van deze vier jaar zijn 

gebouwd. Water Natuurlijk kijkt tevreden terug op de campagne: landelijk zijn er fraaie resultaten 

behaald en binnen Rijnland zijn er veel enthousiaste mensen bereid gevonden om de fractie te gaan 

voeden en ondersteunen. Het doet goed te zien dat water steeds meer leeft in de maatschappij, wat hem 

betreft ook noodzakelijk voor het noodzakelijke draagvlak. Er zullen de komende jaren keuzes moeten 

worden gemaakt en Rijnland zal ook antwoorden moeten vinden op vragen die niet direct tot de 

kerntaken horen, maar het waterschap wel direct raken. WN is zeer blij met de jonge landelijke aanwas 

aan bestuurders: “De toekomst staat letterlijk aan onze eigen deur te rammelen” hetgeen 

portefeuillehouder Von Faber zeer hoopvol vindt en beschouwt als een stimulans om de uitdagingen nog 

voortvarender aan te pakken. Hij hoopt op een voortzetting van de constructieve voorbije jaren, met oog 

voor de inbreng en de belangen van alle aanwezige fracties en partijen. 

 

De heer Démoed is buitengewoon content met de hoge opkomst bij de verkiezingen waaruit blijkt dat 

het waterbewustzijn met succes op de kaart is gezet. Het CDA dankt het waterschap voor zijn inzet 

daarvoor. De fractie is licht teleurgesteld over de geringe terugloop in het aantal stemmen, maar 

tegelijkertijd dankbaar voor de drie zetels die het CDA heeft weten te behalen. De fractie gaat met 

vereende krachten werken aan een mooie nieuwe bestuursperiode. Hij is daarnaast verheugd over de 

wijze waarop de afgelopen vier jaar verbinding met buiten is gelegd: met mensen en met bedrijven. In 

dit kader noemt de heer Démoed specifiek hoogheemraad Langeslag: “de verbeelding van degene die 

met boeren, burgers en buitenlui bij alle waterpeilen de verbinding heeft weten te maken.” Het CDA 

vindt het passend zijn inbreng, die er mede toe heeft geleid dat er amper zienswijzen zijn ingediend, 

even separaat te benoemen.  

 

Mevrouw Boomsma heeft zich tijdens haar zittingsperiode tot dusverre met name geconcentreerd op het 

ingewikkelde systeem Rijnland met 1,3 miljoen inwoners, natuur en economische activiteiten, boezem 

en polders, waterkeringen en zuiveringen, waterveiligheid en peilen, belanghebbenden en 

samenwerkingspartners. In het gebied wordt veel gebouwd, maar daalt de bodem. Het lage waterpeil in 

het landelijk gebied verhoogt de opbrengst van de landbouw, maar zorgt tevens voor oxidatie van het 

veen. Er is sprake van eutrofiëring: veenoxidatie veroorzaakt het uitspoelen van veel stikstof en nitraat 

waardoor het moeilijk is om de waterkwaliteit te verbeteren. Ook is er in het werkgebied sprake van 

verzilting: door de zeespiegelstijging neemt de druk van brakke kwel toe in voor zout kwetsbare 

economisch waardevolle gebieden. Om het gebied door te kunnen spoelen, is steeds meer zoet water 

nodig. De biodiversiteit neemt zienderogen af en er worden dieren gedood (muskusrat) om het systeem 

te beschermen. De PvdD spreekt de wens uit om er de komende vier jaar in te slagen het werk in één 

keer goed te kunnen doen: goed voor nu en later, goed voor ons, anderen en de wereld. De fractie vindt 

dat er integraal moet worden gekeken naar de opgaven. Immers, zelfs de missie (droge voeten en schoon 

water) zal niet worden gerealiseerd als Rijnland alleen maar taakgericht blijft werken. De huidige 

problemen kunnen niet worden opgelost op dezelfde manier als waardoor deze zijn veroorzaakt. Men 

dient te beseffen dat men te maken heeft en krijgt met zeer veel onzekerheden waartussen veel 

samenhang bestaat: klimaatverandering, zeespiegelstijging, bodemdaling, verstedelijking, biodiversiteit 

en maatschappelijke en politieke trends. Dus ga voorzichtig maar doelgericht te werk en neem 

onzekerheden mee in de keuzes. Rijnland is lid van een netwerk. Anderen zijn afhankelijk van het 

waterschap en vice versa. Samenwerking in het netwerk is derhalve vanzelfsprekend, waardoor men 

bijdraagt aan het realiseren van elkaars en de eigen doelen. De PvdD vindt dan ook dat maatschappelijke 

waarden moeten worden betrokken bij het werk van het waterschap: “people, planet, profit.” Het woord 

“duurzaamheid” kent in Nederland nog steeds een vrijblijvend karakter, maar het Engelse 

“sustainability” staat voor het proces van blijvende veranderingen in een omgeving die in balans is, 

waarin de exploitatie van grondstoffen, investeringen, technologische ontwikkelingen en institutionele 

verandering allemaal in harmonie zijn. De Omgevingswet is een duidelijk voorbeeld voor institutionele 

verandering waarbij mevrouw Boomsma verwijst naar de aanleiding voor de stelselherziening: de CDA-
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motie van H. Pieper (2009, inmiddels dijkgraaf) die tevens het Rijnlands model bedacht (overlegcultuur, 

solidariteit, langetermijndoelen en naast geld waarden als kwaliteit en duurzaamheid).  

Op dit moment verzoekt de voorzitter mevrouw Boomsma om af te ronden. 

Mevrouw Boomsma sluit af. Zij wenst dat Rijnland als ‘oudste overheid van Nederland’ 

verantwoordelijkheid neemt om het systeem terug in balans te brengen. De fractie ziet een eigen 

omgevingsvisie als een goed begin.  

 

50PLUS is qua zetelaantal verdubbeld, aldus de heer Schols, waarmee zijn partij uitermate tevreden is. 

Deze winst is mede te danken aan de vele vrijwilligers die zich voor 50PLUS hebben ingezet. De heer 

Schols dankt ook het waterschap voor zijn inzet voor deze verkiezingen. De heer Schols zal samen met 

zijn collega Revet de coalitieonderhandelingen constructief ingaan, met als doel het vormen van een 

goed bestuur dat de problemen op een realistische en pragmatische wijze dient op te pakken.  

 

De heer Van der Plas kijkt met tevredenheid terug op de wijze waarop de verkiezingen zijn verlopen en 

dankt het waterschap voor de aandacht die is besteed aan het belang van het gaan stemmen. De fractie 

staat voor een klimaatneutraal waterschap, maar daarnaast is de reductie van de schulden van Rijnland 

ook een speerpunt. De overige speerpunten komen op een later moment zeker nog aan bod. De CU-SGP 

kreeg 7.000 stemmen meer dan de vorige keer en is extra verheugd dat de laatste restzetel aan de partij 

werd toegewezen. In Katwijk kreeg de partij 31% van de stemmen: 7% meer dan het Forum voor 

Democratie, hetgeen de heer Van der Plas tot tevredenheid stemde. De heer Van der Plas zegt tot slot 

zich te laten leiden door Salomo (een van de schrijfsters van Spreuken): “Als verfrissend water stromen 

mijn woorden u tegemoet.” 

 

De heer Van Geest zegt dat de langere naam (AWP niet politiek wel deskundig) helaas niet heeft geleid 

tot een hoger aantal zetels en stelt, in reactie op het zetelverlies, dat de kiezer altijd gelijk heeft. De 

AWP complimenteert mevrouw Van Steensel, die als informateur voortvarend alle partijen al bijeen 

heeft geroepen om zo spoedig mogelijk een goed collegeprogramma te kunnen opstellen. Zij hanteert 

daarbij als uitgangspunt om met alle partijen het hele traject te doorlopen en zij maakt dus geen 

onderscheid tussen coalitiepartijen en de overige. Deze werkwijze is transparant en verdient dan ook lof. 

De AWP wil de komende periode het begrip “efficiency” nieuw leven inblazen omdat alles altijd beter 

kan en Rijnland toch een vrij hoge schuld heeft. De AWP wil terug naar meer verantwoorde tarieven. 

De AWP kan beschikken over een grote en deskundige steunfractie. 

 

Mevrouw Stoop begint met de uitspraak: “Een nieuw bestuur, een nieuwe cultuur en een nieuwe cultuur 

die niet alleen voortkomt uit alle nieuwe mensen met een eigen stijl, kennis en netwerken” maar ook 

verwijzend naar een nieuw document, opgesteld door Rijnland zelf: “De basis voor waardevolle 

sturing.” Hierin hebben ambtenaren de cultuur van het bestuur beoordeeld. Bij het inwerkprogramma 

werd vier jaar geleden vermeld dat de basis voor de manoeuvreerruimte als bestuur de driehoek 

ambities, inkomende belastinggelden en schulden vormde, staat in het genoemde stuk dat het goed zou 

zijn als via een vijfhoekige ster zou worden gewerkt, waarin onder andere ook de wensen en behoeften 

van de omgeving worden meegenomen en dat het bestuur zich dus niet zozeer focust op de maatregelen 

maar meer op de effecten daarvan op de samenleving. Mevrouw Stoop zegt dat intensieve 

samenwerking met de omgeving een duidelijk standpunt en kaders vereist. Zij heeft alle vertrouwen in 

een goed coalitieakkoord en hoopt daarna dan ook zo snel mogelijk gezamenlijk die kaders te kunnen 

uitwerken. Voor de grote thema’s is samenwerking een vereiste: de klimaatbestendigheid van het 

werkgebied, strategische watervoorraden, woningbouwopgave, energieneutraliteit in 2025, halvering 

van de bodemdaling in 10 jaar, modernisering van het zuiveringssysteem, een goede doorlichting van 

het watersysteem op basis van klimaatopgaven en herstel van de biodiversiteit. Mevrouw Stoop kijkt uit 

naar een plezierige samenwerking met alle verkozenen en met Rudy van Venetien, degene die de fractie 

komt versterken. 

 

De voorzitter wijst erop dat de uitkomsten van het overleg tussen de diverse partijen uiteraard in een 

openbare vergadering van de VV zullen worden besproken. Op 8 mei staan de commissievergaderingen 

ingepland en de VV op 22 mei 2019. Het is de intentie om de formatie binnen drie maanden af te 

ronden.  
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De voorzitter heeft er het volste vertrouwen in dat dat gaat lukken en wenst iedereen veel succes en 

inspiratie toe.  

 

7. RONDVRAAG EN SLUITING 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag waarna de voorzitter de bijzondere vergadering 

afrondt om 17.12 uur, maar niet nadat hij iedereen nogmaals heeft gelukwenst met de benoeming.  

 

 

 

 

Vastgesteld  22 mei 2019  

  

  

  

voorzitter,          secretaris,   

 

 

 

 

R.A.M. van der Sande    C.M. van de Wiel  


